

Alte Drucke

**DE MEMO||RIA REPARANDA, || AVGENDA SER-||VANDAQVE
LIBER || VNVS. || DE LOCALI VEL AR||tificiosa Memoria ||
Liber alter. ||**

Grataroli, Guglielmo

Romae, 1558

PRAECEPTA REminiscentiae.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:gbv:ha33-1-150925

profeceris didicerisue quod tuū
esse possit.

PRAECEPTA RE-

miniscentia.

PRimum praeceptum, est ex or-
dine & reminiscibilium conse-
quentia; cū enim didicerimus or-
dinatim aliqua, connexionē & de-
pendentia quadam ordinata; &
de illorum aliquo obliti fuerimus,
id facile reminiscemur ordine re-
petito; cognito enim antecedente,
facile in consequens deducemur,
& deperditum inueniemus. Recte
igitur dicit philosophus, quæ be-
ne inuicem ordinata sunt. bene re-
miniscibilia sunt; quæ verò malè;
difficulter in memoriā reuocātur.

Secundum, vt vno simili in con-
simile proueamur; vt si Homeri
non recordamur, latinorum poë-
tarum principem Virgiliū memo-
ramur; ex quo facile in Homerum
græcorū vatum primarium de-
scendemus.

Tertiū est, vt aliquando cōtra-
ria recogitemus; qui. n. memorerit
Hectoris, reminiscetur & Achillis.

Quartum est, loci ac temporis
recordatio in quo res tractata est;
locus enim & tempus facile rem
adducit memoriæ.

Quintum est, res oēs à proprie-
tate repetere; vt si saginati memo-
riam habere velimus ad Dionysiu
Syracusanum descendamus vel re-
cogitemus; qui, vt Autor est Iusti-
nus, præ sagina, visum perdidit.